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Proces-verbal 
încheiat în ședința Comisiei de ecologie, protecţia mediului şi igienizare 

din data de 26 aprilie 2024, ora 11 
 

Ședința s-a desfășurat prin mijloace electronice, prin intermediul 
platformei online de videoconferință WebEx. 

 
Convocarea ședinței comisiei a fost făcută la solicitarea din data de 

24.04.2024 a doamnei preşedinte Ciceală Ana Maria. 

 

1. CICEALĂ ANA-MARIA – PREȘEDINTE – prezent 

2. VIȘAN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent 

3. PURCAREA SORIN – prezent 

4. GRAM ANAMARIA ALINA – prezent 

5. MUREȘAN MANUELA – prezent 

6. FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – prezent 

7. MAXIM MARIUS – CĂTĂLIN – prezent 

8. STOICA IOANA – absent 

9. COMĂNICI ANCUȚA - SORINA – prezent 

 

Ordinea de zi a comisiei: 
7. Proiect de hotărâre privind identificarea prin microcip, 

înregistrarea în RECS și sterilizarea gratuită a câinilor de rasă comună, cu 

deținător, de pe raza Municipiului București 

9. Proiect de hotărâre privind împuternicirea expresă a Consiliului 

Local al Sectorului 1, de a hotărî, în condițiile legii, cu privire la încheierea 

unui Protocol de colaborare între Sectorul 1 al Municipiului București și 

Asociația de proprietari bloc O, Calea Griviței nr. 399, sector 1, București, 

în vederea finanțării necesare refacerii fațadei blocului și a creșterii 

eficienței energetice, având ca scop regenerarea zonei urbane 

Proiect de hotărâre privind împuternicirea expresă a Consiliului 

Local al Sectorului 2 de a dispune cu privire la participarea Sectorului 2 în 

derularea Misiunii ”100 orașe inteligente și neutre din punct de vedere 



2 
 

climatic până în anul 2030”, inițiativă a Comisiei Europene demarată în 

cadrul Programului Orizont Europa 

 

 Asistent comisie 

 Bună ziua, doamna preşedinte. Sunt 8 din 9 consilieri generali 

prezenţi. Este cvorum. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

 Vă mulţumesc. 

 Vă rog să citiţi ordinea de zi. 

 

 Asistent comisie 

7. Proiect de hotărâre privind identificarea prin microcip, 

înregistrarea în RECS și sterilizarea gratuită a câinilor de rasă comună, cu 

deținător, de pe raza Municipiului București 

9. Proiect de hotărâre privind împuternicirea expresă a Consiliului 

Local al Sectorului 1, de a hotărî, în condițiile legii, cu privire la încheierea 

unui Protocol de colaborare între Sectorul 1 al Municipiului București și 

Asociația de proprietari bloc O, Calea Griviței nr. 399, sector 1, București, 

în vederea finanțării necesare refacerii fațadei blocului și a creșterii 

eficienței energetice, având ca scop regenerarea zonei urbane 

Proiect de hotărâre privind împuternicirea expresă a Consiliului 

Local al Sectorului 2 de a dispune cu privire la participarea Sectorului 2 în 

derularea Misiunii ”100 orașe inteligente și neutre din punct de vedere 

climatic până în anul 2030”, inițiativă a Comisiei Europene demarată în 

cadrul Programului Orizont Europa 

  

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

 Dacă nu sunt alte propuneri, vă rog să votăm ordinea de zi. 

 

 Asistent comisie 

 Puteţi vota. 
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 7 voturi pentru, 0 abţineri, 0 voturi împotrivă. Ordinea de zi a 

fost aprobată. 

  

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

 Mulţumesc. 

 Vă rog să citiţi primul punct de pe ordinea de zi. 

 

 Asistent comisie 

7. Proiect de hotărâre privind identificarea prin microcip, 

înregistrarea în RECS și sterilizarea gratuită a câinilor de rasă 

comună, cu deținător, de pe raza Municipiului București. 

Raport de specialitate de la Direcția de Mediu.  

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Vă mulțumesc. 

Am văzut-o alături de noi pe doamna Cătălina Trănescu de la ASPA. 

Bună dimineața. Vă rog dacă ne puteți prezenta proiectul. Bănuiesc că e 

vorba de același proiect care s-a întâmplat în ultimii ani, numai că trebuie 

refăcut bugetul și redemarat programul pentru anul 2024. 

 

Doamna Director Trănescu Cătălina - Autoritatea pentru 

Supravegherea și Protecția Animalelor București 

Bună dimineaţa. Sigur că da. Încă din anul 2018 am organizat 

programe de sterilizări gratuite pentru câinii și pisicile cu deținător de pe 

raza municipiului București în urma proiectelor de hotărâre votate în cadrul 

Consiliului. Astăzi vorbim despre un astfel de proiect de hotărâre care 

vizează de această dată identificarea prin microchip, cu înregistrarea în 

RECS şi sterilzarea gratuită a 10.000 de câini cu deținător. Este extrem 

de necesar să continuăm aceste programe, cu atât mai mult cu cât în anul 

2023 am avut cel mai mare interes manifestat pentru această procedură, 

am sterilizat cei mai mulţi câini din 2018 și până în prezent, vorbim despre 

3114 câini sterilizaţi gratuit printr-un program derulat de noi. Sterilizare, 

așa cum bine știm, previne înmulțirea necontrolată a câinilor fără stăpân. 
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Dacă vom steriliza toți câinii din gospodării, atunci vom avea mai puțini 

câini de ridicat de pe domeniul public al municipiului București. Acesta 

este practic motivul principal. Ştim bine că ASPA se ocupă cu gestionarea 

câinilor fără stăpâni de pe domeniul public al municipiului Bucureşti. Cu 

alte cuvinte, noi capturăm câinii care circulă liber și fără însoțitor pe străzile 

din București. Însă așa cum am spus-o întotdeauna, capturarea nu rezolvă 

cauza. Capturarea rezolvă doar efectul problemei. Da, mergem, ridicăm 

câinele, îl ducem în adăpost. Însă trebuie să mergem la cauza problemei 

și cauza este înmulțirea necontrolată a animalelor. De aceea, aceste 

programe de sterilizări gratuite sunt extrem de importante, extrem de 

necesare pentru că aceste proceduri costă, sunt destul de costisitoare și 

sunt foarte mulți oameni, cetățeni ai municipiului București care nu își 

permit aceste proceduri care sunt de altfel și obligatorii prin prin lege dacă 

ne referim la câinii de rasă comună. Prin urmare, în cadrul acestui proiect 

ne dorim să sterilizăm 10000 de câini. Așa cum am spus, cererea a crescut 

foarte mult anul trecut și asta se datorează și acțiunilor de informare și 

control pe care noi le realizăm din poartă în poartă alături de Poliția Locală 

a Municipiului București după ani de zile în care am făcut doar informare. 

De anul trecut am schimbat cumva formatul și cu sprijinul polițiștilor locali 

cererea pentru acest această procedură de sterilizare a crescut deoarece 

polițiștii oferă un termen de intrare în legalitate cetățenilor pentru că așa 

cum am spus eu, este obligația legală, iar noi venim în sprijinul cetățenilor 

și le oferim această posibilitate de a intra în legalitate în mod gratuit și de 

a evita amenzile, amenzi care sunt foarte mari. De aceea vă cer sprijinul 

să susțineți acest proiect de hotărâre pentru a putea continua sterilizarea 

gratuită pentru câinii cu deținători din București și astfel să ajungem să 

capturăm mai puțin de pe străzi. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă mulțumesc. Dacă sunt întrebări ale colegilor sau înscrieri la 

cuvânt. Nu sunt. 

Vă mulțumesc, doamna Trănescu pentru prezentare. 

Putem vota. 

 

Asistent comisie 

Puteţi vota. 
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Domnul consilier Maxim Marius Cătălin 

Marius Maxim, “pentru”. 

 

Asistent comisie 

8 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. Aviz favorabil 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Felicitări! Cred că e important de spus că din ce în ce mai mulți 

bucureșteni află de acest program, deci ritmul de sterilizări va crește. Asta 

cred că este speranța fiindcă își dau seama că este extrem de important 

pentru a limita câinii fără stăpân. 

 

Doamna Director Trănescu Cătălina - Autoritatea pentru 

Supravegherea și Protecția Animalelor București 

Aşa este şi vă mulţumesc pentru susţinere. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumim. O zi bună. 

Trecem mai departe la următorul proiect. 

 

Asistent comisie 

9. Proiect de hotărâre privind împuternicirea expresă a 

Consiliului Local al Sectorului 1, de a hotărî, în condițiile legii, cu 

privire la încheierea unui Protocol de colaborare între Sectorul 1 al 

Municipiului București și Asociația de proprietari bloc O, Calea 

Griviței nr. 399, sector 1, București, în vederea finanțării necesare 

refacerii fațadei blocului și a creșterii eficienței energetice, având ca 

scop regenerarea zonei urbane. 

Raport de specialitate de la Direcția Generală Investiții. 
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 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Este cineva în sală de la Direcția Investiții? Pe webex nu este nimeni. 

 

Asistent comisie 

Nu este nimeni în sală. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles. O să prezint eu în cazul acesta pe scurt proiectul. Ca de 

obicei, conform codului administrativ, orice protocol orice colaborare pe 

care sectoarele municipiului București vor să o demareze cu terți, trebuie 

să treacă prin Consiliul General la aprobare. În cazul acesta, avem de-a 

face cu un proiect pe care îl doresc să îl desfășoare în colaborare sectorul 

1 al municipiul București cu această asociație de pe Calea Griviței 399 de 

proprietari pentru refacerea fațadei, din ce am citit, fațadei blocului și 

creșterea eficienței energetice în sensul în care sectorul 1 va pune 

fondurile rămase pentru finalizarea acestei lucrări pe care scrie în proiect 

că din cauza lipsei de fonduri, asociația nu le-a putut finaliza. Cam atât din 

ce am putut eu să citesc. Nu știu dacă era precizat exact care ar fi fondurile 

respective puse de sectorul 1. Cert este că a fost votat acest proiect în 

consiliul local al sectorului 1 și a venit mai apoi către noi, către Consiliul 

General. 

Dacă sunt întrebări ale colegilor pe proiect. 

Putem vota. 

 

Asistent comisie 

Este dat drumul la vot. 

6 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. Aviz favorabil. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulţumesc. 

Următorul proiect, vă rog. 
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Asistent comisie 

Proiect de hotărâre privind împuternicirea expresă a Consiliului 

Local al Sectorului 2 de a dispune cu privire la participarea Sectorului 

2 în derularea Misiunii ”100 orașe inteligente și neutre din punct de 

vedere climatic până în anul 2030”, inițiativă a Comisiei Europene 

demarată în cadrul Programului Orizont Europa 

Raport de specialitate Direcția Generală Management Proiecte cu 

Finanțare Externă. În online este din câte se observă domnul Sebastian 

Dinică de la direcție. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Exact. Domnule Dinică, bună dimineața. Vă rog, dacă ne puteți 

prezenta pe scurt proiectul. 

 

Domnul Dinică Sebastian – Direcţia Generală Management Proiecte 

cu Finanţare Externă 

Da, bineînțeles. Bună ziua. Sebastian Dinică, expert în cadrul 

DGMPFE. Eu am elaborat referatul de specialitate. Acest proiect își 

propune să… și reprezintă un acord de principiu pentru a participa în 

cadrul misiunii 100 de orașe inteligente și neutre din punct de vedere 

climatic până în 2030, pe scurt misiunea orașe. Această misiune este una 

dintre componentele acordului verde european și își propune atingerea 

unor obiective ambițioase precum adaptare la schimbările climatice, 

îmbunătățirea calității vieții în orașe prin implicarea directă a cetățenilor a 

sectorului public și privat. Printre rezultatele acestui proiect pentru 

Sectorul 2 avem următoarele: acesta va putea accesa fonduri europene 

în cadrul acestei misiuni, vor fi apeluri specifice pentru orașele care au fost 

incluse în cadrul acestei misiuni, va demonstra angajamentul ferm față de 

comisie pentru a face toate eforturile pentru atingerea scopului propus 

respectiv neutralitatea climatică până în 2030 și va crește șansele 

sectorului 2 de a aplica la alte fonduri naționale, respectiv PNRR și sau 

programul regional București Ilfov. Nu are o valoare acum… 
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 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, asta mă uitam și eu acum că nu este inclusă o valoare, dar 

Sectorul 2 a fost inclus printre orașele pe care vor putea depune? 

 

Domnul Dinică Sebastian – Direcţia Generală Management Proiecte 

cu Finanţare Externă 

Da, da. Tocmai, sunt trei orașe din România. Practic din București 

în Sectorul 2, mai avem Cluj și Suceava. 

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Excelent! Bravo sectorului 2! Este foarte important și cred că putem 

aduce foarte multe fonduri în București pe programul Orizont fiindcă sunt 

alocate pe acordul verde European din câte știu foarte multe fonduri 

pentru orașele europene pe zona aceasta de neutralitate climatică, așa 

încât felicitări acestora și deci practic încă nu este o sumă sau un buget 

tocmai fiindcă vor fi mai multe call-uri de proiecte din ce înțeleg la care ei 

vor putea să participe în baza acestui protocol. 

 

Domnul Dinică Sebastian – Direcţia Generală Management Proiecte 

cu Finanţare Externă 

Da, așa este.  

 

 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă mulțumesc.  

Dacă au colegii alte întrebări sau intervenții, vă rog. Altfel putem să 

votăm. 

 

Asistent comisie 

Este deschis votul electronic. 

6 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. Aviz favorabil.  
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 Doamna preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc mult.  

Le mulțumesc colegilor din comisie, doamnelor și domnilor din 

executiv care au fost alături de noi, domnului Dancă, domnului Dragomir 

și celor care poate ne-au urmărit online ședința comisiei.  

Aceasta a fost ordinea de zi a ședinței noastre de astăzi, ne 

reîntâlnim luni la ședința de Consiliu General, care va avea loc la ora 

11:00, luni pe 29. Încă o dată un weekend bun, vă doresc. 

 

Ședința comisiei s-a încheiat la ora 11:20. 
 

Notă: Consemnarea voturilor s-a realizat în conformitate cu 
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplicația integrată Slido 
precum şi pe baza votului exprimat verbal de către consilierii generali care 
nu au putut vota în modalitatea menționată mai sus. 
 
 
      PREȘEDINTE                                                     SECRETAR 
CICEALĂ ANA MARIA        VIŞAN HORIA ALEXANDRU 
 


